



Dagsorden for møde i Helsepædagogisk Sammenslutnings Bestyrelse

15.11.2021 – på Midgård 10.00 – 15.00

- 1. Gennemgå referatet fra sidst** – evt. opsamling. (GF mv.) + tanker om kommende GF/ Inspirationsmøde (tema). Vi har gennemgået ref.

Vi er kommet til at skære samtalen helt væk punktet; "hvad der rører sig rundt på stederne". Vi aftaler derfor at til Repræsentantskabsmøderne der ligger i efteråret hvert år skal der skabes plads til en dialog om hvad der rører sig evt. en faciliteret samtale ud fra et tema. Til møderne om foråret hvor vi også har GF. Holder vi fast i et inspirationsindlæg og giver det gerne mere tid, gerne tid til i fællesskab at drøfte oplægges indhold. Møderne bliver udvidet med en time fra 10-16.

Tema til kommende GF/inspirationsmøde 7.marts: her blev der drøftet tre muligheder:

- *Charter (Elke),*
- *Neuropædagogikkens menneskeforståelse vs. Antroposofisk menneskebillede (evt. Thomas Johansen som oplægsholder)*
- *Hvordan arbejde vi i praksis med helsepæd / socialterapi – metode.*

Økonomi: budget og regnskab 2020 er blevet rettet og godkendt. Det bliver lagt op på hjemmesiden, på undersiden med login så det blot er synligt for medlemmer med login.

- 2. Bestyrelsen konstituerer sig.**

Jakob fortsætter som sekretær, David har sagt ja til at overtage rollen som kasser og Anne-Lene har spurgt om 1/2 orlov fra september-februar hvilket bestyrelsen har godkendt.



- 3. Beretninger:** Hvad rører der sig i fællesskabet, Nye initiativer, Vanskeligheder mv. Alle landsdelene er repræsenteret og repræsentanterne er ansvarlige for at melde ind. – Kort!

Ikke refereret – men hovedtemaet var: det er svært at rekruttere medarbejdere både uddannede og ufaglærte. Dette affødte en samtale om hvordan eller hvilken rolle HPS kan spille i forhold til at udbrede viden om det steinerpædagogiske special og socialpæd. Område:

- *Skal vi lave en kampagne (f.eks. på Steinerskolernes øverste klassetrin eller på social media)?*
- *Bruge penge på det at fortælle verden at vi findes?*
- *Hvordan motiverer vi flere til at arbejde i steinerpædagogiske tilbud?*

- 4. Høstmødet i Järna** – Lind, Anne Grethe, Jakob
Majdagerne afholdes i Järna d. 6. - 9. maj 2022. og igen i maj 2023 for igen at komme ind på de ulige år, så Majdagene ikke ligger samme år som det store stævne i Dornach. Temaet i 2022 er TID med evt. undertitler. Følg med på Nordisk forbunds hjemmeside. Det blev aftalt at som noget nyt skal Majdagene holdes på skift rundt i de nordiske lande. Muligvis i Danmark 2025.
Kik festivalen finder sted i juni i Island. Vær opmærksom på at Sonny Ferm har sendt ud en mail om forhåndstilmelding som I bedes svare på inden d. 25.11.

- 5. Årsmødet i Dornach** – Elke – bl.a. om nyt Charter

Der er en hel del fornyelse i gang. Bl.a. arbejdes der mere internationalt hvilket også afspejles i ledelsesteamet som nu i nogen år har bestået af 3 forskellige personer (Jan Goeschel, Bart Vanmechelen og Sonja Zausch) i stedet for en person Rüdiger Grimm tidligere. Det lille stævne i oktober fik en ny struktur hvilket skabte forskellige reaktioner.

Arbejdet med Charter handler om udarbejdelse af et dokument som er ens slags vedtægter eller beskrivelse af værdier der skal respekteres og



repræsenteres worldwide på alle steder der vil kalde sig for et helsepædagogisk / socialpædagogisk sted der tager udgangspunkt i RS pæd. og filosofi.

- 6. Økonomi** – ny kasserer – status på overdragelsen. Oversigt over beboere.

David har modtaget alt info fra Michael og overtager. Han sørger for at kontakte Merkur bank og få oprettet adgang og lukket Michaels adgang. Fakturaer (kontingent) bliver sendt ud inden så længe.

- 7. Stævner, temadage, kurser.** Opfølgning på nordisk rep. møde i Järna. Nye planer for Maj-dagene mv.

Vi har drøftet hvor vidt vi skal blive ved med at holde stævne i Danmark dels pga. af de udfordringer der har været i forbindelse med arrangere og afholde stævne, dalende interesse for at deltage men også pga. Majdagene nu kommer til at gå på skift rundt i norden. Måske skal vi sætte mere fokus på at vi engagerer os i det nordiske stævne samt at gentænke vores eget stævne, skal det måske blive til et par fag-dage / temadage om året? Vi ønsker at drøfte dette punkt til repræsentantskabsmødet d. 7.marts.

- 8. Udgivelser:** Opfølgning på 1. møde i "udgivelsesgruppen" + nyt møde.

Vi vil gerne invitere Göran Krantz til et opfølgende møde. Det første møde var blot brainstorming om hvad der er brug for.

- 9. PR og kommunikation**

- 10. Evt.**

Referent: Lind Einarsdóttir

Ordstyrer: Jakob Bønløkke



Helsepædagogisk Sammenslutning